



FLEXJET



THE KUSNACHT PRACTICE

MACKAGE



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985
TRADITION – CLASS – HOSPITALITY – EMOTIONS! THE SOCIAL HIGHLIGHT OF
ST. MORITZ!



TAOS

24-25-26 JANUARY 2025

on the frozen lake of St. Moritz

German text see below

Press release

Celebrating 40 Years St. Moritz Snow Polo World Cup: From its birth in a snowstorm to the most spectacular winter polo event in the world

St. Moritz, 19 September 2024 – Held each year on the last weekend in January, The Snow Polo World Cup is an event unlike any other – truly unique, extraordinary and exhilarating. From its inception in 1985 to its 40th anniversary in 2025, it has become a world-class polo tournament and a must-see polo spectacle which generates around 24 million Swiss francs per year for the region. Whether you're a seasoned spectator or a polo novice, The Snow Polo World Cup St. Moritz is in everyone's polo calendar and each year 25,000 spectators travel from across the globe to the frozen Lake of St. Moritz for an unmissable weekend of polo, which sees the world's best polo players go head-to-head in three days of intense competition. But when Swiss hotelier Reto Gaudenzi played a polo match in Munich on a hot July day in 1983 and less two years later brought to life his dream of playing snow polo in St. Moritz – back then no one could have anticipated the event would become so iconic.

Reto Gaudenzi was born and bred in the Engadin with the spirit of the Swiss Alps running through his veins – and was part of the St. Moritz polo team which won a tournament in Munich in 1983. Reto stepped in front of the press and was only supposed to discuss the history of summer season polo in St. Moritz. However, the forces of fate were already in motion, as his friend (and then Director of Tourism in St. Moritz, Hans Peter Danuser, who had travelled with him), was looking for a new event with a British connection to celebrate the centenary of the Cresta Club. He suggested to Gaudenzi he should announce something that had never been done before: a polo tournament on snow on the frozen lake. No sooner said than done and the journalists had their sensational headlines and The Snow Polo World Cup St. Moritz was born.

The sensational success began with a snowstorm

Two years later, in January 1985, what many considered to be impossible became possible as polo players from Munich, Paris and Geneva arrived with their entourages to compete in two teams. However, the organisers faced an unexpected challenge as on the night before the first match on 26 January 1985, a storm broke out, the snow fell constantly and the perfectly prepared pitch was covered with almost a metre of fresh snow. With impressive efficiency, the entire team managed to clear an 80 x 40 metre pitch within two hours and so the first tournament took place as planned. Against the odds another sport was born in St. Moritz. What began as a bold experiment quickly became a highly anticipated fixture on the international polo calendar, attracting the cream of professional players over the years. From Alfonso Pieres, Pablo McDonough, David 'Pelon' Stirling and Alejandro 'Piki' Diaz-Alberdi, Oliver Hipwood, the Heguys and Nic Roldan to Juan-Martin Nero, Chris Hyde, Guillermo "Sapo" Caset and Nacho Figueras.

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich
T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



FLEXJET



THE KUSNACHT PRACTICE

MACKAGE



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985
TRADITION – CLASS – HOSPITALITY – EMOTIONS! THE SOCIAL HIGHLIGHT OF ST. MORITZ!



TAOS

24-25-26 JANUARY 2025

on the frozen lake of St. Moritz

-2-

Uniqueness as a trademark

Since that memorable weekend in 1985, The Snow Polo World Cup St. Moritz has established itself as the world's only high-goal tournament on snow and has become an integral part of the global polo calendar. The birthplace of snow polo sees not only the best players in the world, but also the world's press and most glamorous spectators in the world, converge on the ultra-chic resort, all of which make this tournament so special and have contributed it to its continuing success.

While remaining true to its roots, the tournament has reinvented itself time and again to meet the high expectations of both its players and spectators. The 40th anniversary provides an opportunity to look back on past successes as well as looking forward to the future of the Snow Polo World Cup St. Moritz. "This 40th anniversary is an incredibly important milestone for all of us", says founding father Reto Gaudenzi. "It is a very special opportunity to look back on the impressive development of the tournament and at the same time to celebrate the future of snow polo. We are very much looking forward to sharing this fantastic event with our partners, players and visitors."

A symbol of commitment and cooperation

In addition to the top-class polo matches on the frozen lake, the expected 25,000 guests can look forward to an exciting spectacle on the field, a big get-together in the Polo Village and as always, glamorous social events. The fact that the tournament has been running successfully for four decades is not something that can be taken for granted. The Snow Polo World Cup St. Moritz is the result of an extraordinary commitment and close cooperation between local and regional partners, numerous patrons and supporters, as well as international sponsors. "Our tournament is not only a sporting highlight, but also a symbol of the passion and team spirit required to organise such a high-calibre event," says Reto Gaudenzi. "It is only thanks to the close cooperation of all those involved that we are able to celebrate the 40th anniversary today.

For further information, please visit: www.snowpolo-stmoritz.com

Notice to the media

Online accreditation for the 2025 tournament is open. Please sign up at www.snowpolo-stmoritz.com/about/accreditation

Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2025

Team Sponsors	Flexjet, MACKAGE, The Kusunacht Practice, Azerbaijan – Land of Fire, TAOS & World Polo League
Official Outfitter	Casablanca
Umpire Sponsor	Maura Wasescha



FLEXJET



THE KUSNACHT PRACTICE

MACKAGE



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985
TRADITION – CLASS – HOSPITALITY – EMOTIONS! THE SOCIAL HIGHLIGHT OF
ST.MORITZ!



TAOS

24-25-26 JANUARY 2025

on the frozen lake of St. Moritz

-3-

Official Hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Grace La Margna, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Laudinella Hotel Group, Hotel Sonne
Guest Nation	Azerbaijan – Land of Fire
Guest Resorts	Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria, One&Only Reethi Rah Maldives
Official Restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, Paradiso, Kulm Country Club
Official Vodka	Beluga – The noble Vodka
Official Champagne	Champagne Perrier-Jouët
Official Prosecco	Villa Sandi
Official Partner Hotel Zurich	Hotel Schweizerhof
Trophy Sponsors	St. Moritz, Beluga - The Noble Vodka, Casablanca, Flexjet, Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria
Official Car	Kessel/Maserati
Sponsors	Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, Sprüngli, Chopfab Boxer, Beluga - The Noble Vodka, Billionaire St. Moritz
VIP Catering	GAMMACATERING
Official Suppliers	Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Mitscho's Cigars, Sprüngli, acqua ORSINI, Chopfab Boxer, Villa Sandi, Beluga - The Noble Vodka
Exhibitors	Casablanca, Maura Wasescha, Casino St. Moritz, Ender Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Villa Sandi, Ithaafushi – The Private Maldives Island, Die Weltwoche, Flexjet, Azerbaijan – Land of Fire, MACKAGE
Medical Partner	Klinik Gut
Official Lab Partner	Centralab
Public Catering	Crystal Hotel, Madame Sum, AlpenFood Catering, azado, Giardino Mountain, Pop-up on the Ice by R.C. Concepts
Supporter	Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto
Host Club	Evviva Polo Club St. Moritz
Partner Club	Polo Park & Country Club Zürich

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich

T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



FLEXJET



MACKAGE



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985
TRADITION – CLASS – HOSPITALITY – EMOTIONS! THE SOCIAL HIGHLIGHT OF
ST.MORITZ!



TAOS

24-25-26 JANUARY 2025

on the frozen lake of St. Moritz

Official Snow Polo
Magazine Publisher

The Polo Magazine, Polo Times

Worldwide Live
Coverage

PoloLine.TV

Media Partners

The Polo Magazine, Polo Times, Polo International, Le Grand Mag, good style mag, Polo & Lifestyle The London Magazine, La Polo, Excellence Magazine Luxury, Die Weltwoche, Falstaff, Falstaff TRAVEL, CNBC, PoloLine.TV, ALPSTYLE, Engadiner Post

Snow Polo and the Evviva Polo St. Moritz Ltd

1985 saw the first-ever polo competition and St. Moritz staging this world premiere. The Snow Polo World Cup has reigned over the last weekend in January in St. Moritz ever since. In 2014, leading exponents of snow polo in Switzerland founded Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the town of St. Moritz, thus securing a sustained continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto Gaudenzi (Founder, Vice-president and CEO) and Arndt Küchel; Jürg Reinger is the CFO. A well-rehearsed team of local and regional partners and the See Infra Ltd is working hand in hand with the organisers to carry out the tournament. For more information, visit www.snowpolo-stmoritz.com.

Media office Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler

+41 79 684 88 53

media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz Ltd

Reto Gaudenzi

+41 79 774 38 27

reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com

Jürg Reinger

+41 79 402 92 75

juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich

T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



FLEXJET



THE KUSNACHT PRACTICE

MACKAGE

casablanca

THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985
TRADITION – CLASS – HOSPITALITY – EMOTIONS! THE SOCIAL HIGHLIGHT OF
ST. MORITZ!

WORLD POLO
LEAGUE

TAOS

24-25-26 JANUARY 2025

on the frozen lake of St. Moritz

Medienmitteilung

40 Jahre Snow Polo World Cup St. Moritz: Von der Geburtsstunde im Schneesturm zum spektakulärsten Winterpolo-Event der Welt

St. Moritz, 19. September 2024 – Es ist ein einzigartiger Anlass der Extraklasse, den man einmal in seinem Leben live gesehen haben muss: Jedes Jahr am letzten Januarwochenende findet auf dem gefrorenen St. Moritzersee der legendäre Snow Polo World Cup statt, begeistert verfolgt von rund 25'000 Zuschauern, die jeweils aus der ganzen Welt anreisen. Während drei Tagen wird die glitzernde Eisfläche zum absoluten Hotspot des Polosports. In diesem Epizentrum von Geschwindigkeit, Präzision und Teamgeist mit einer Wertschöpfung von rund 24 Millionen Schweizer Franken pro Jahr für die Region messen sich die besten Polospieler der Welt. Und Einheimische, Gäste und die internationale Polo-Community geniessen neben dem Spektakel in klirrend-klarer Luft prickelnden Champagner, glamouröse Events und rauschende Partys. Doch dass es einmal so weit kommen würde, war nicht abzusehen, als im Jahr 1983 der Schweizer Hotelier Reto Gaudenzi an einem heissen Julitag in München ein Polospiel bestritt.

Dass das Weltklasse-Event im Januar 2025 seinen 40. Geburtstag feiert, ist eine schier unglaubliche Geschichte: Die St. Moritzer Polomannschaft hatte gerade ein Turnier in München gewonnen, als der gebürtige Engadiner Reto Gaudenzi vor die Presse trat und eigentlich einfach über die Geschichte des Polosports in St. Moritz erzählen sollte. Da sein mitgereister Freund und damaliger St. Moritzer Kurdirektor Hans Peter Danuser aber auf der Suche nach einer neuen Veranstaltung mit britischem Bezug war, um das hundertjährige Bestehen des Cresta Clubs zu feiern, schlug er Gaudenzi kurz vorher vor, etwas zu verkünden, was es bisher nicht gab: ein Poloturnier auf Schnee auf dem gefrorenen See, das St. Moritz ausrichten würde. Gesagt, getan! Die geplante Weltpremiere schlug ein wie eine Bombe, und die Journalisten hatten ihre Sensationsschlagzeilen. Nun gab es kein Zurück mehr!

Zu Beginn des Sensationserfolgs stand ein gewaltiger Schneesturm

Zwei Jahre später, im Januar 1985, wurde die verrückte Vision Realität: Polospieler aus München, Paris und Genf reisten samt Entourage an, um in zwei Teams gegeneinander anzutreten. Doch in der Nacht vor dem ersten Spiel am 26. Januar 1985 zog ein Sturm auf und es schneite unaufhörlich. So stark, dass der perfekt präparierte Platz unter fast einem Meter Neuschnee verschwand. Mit dem Mut der Verzweiflung schaffte es das gesamte Team, innerhalb von zwei Stunden ein Feld von 80 x 40 Metern freizuräumen. Das erste Turnier konnte stattfinden, eine neue Sportdisziplin wurde ins Leben gerufen und erneut eine Sportart in St. Moritz erfunden... Und natürlich gingen die sensationellen Schlagzeilen wieder um die Welt! Was als kühnes Experiment begann, entwickelte sich in den folgenden Jahren rasant zu einem fixen Bestandteil des internationalen Polokalenders, welcher über die Jahre immer wieder die Elite der Profispieler anzog. Von Alfonso Pieres, Pablo McDonough, David «Pelon» Stirling über Alejandro «Piki» Diaz-Alberdi, Oliver Hipwood, den Heguys und Nic Roldan bis hin zu Juan-Martin Nero, Chris Hyde, Guillermo «Sapo» Caset und Nacho Figueras. Alle trugen sie zum Spektakel bei!

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich
T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



FLEXJET



THE KUSNACHT PRACTICE

MACKAGE

casablanca

THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985
TRADITION – CLASS – HOSPITALITY – EMOTIONS! THE SOCIAL HIGHLIGHT OF
ST. MORITZ!

WORLD POLO
LEAGUE

TAOS

24-25-26 JANUARY 2025

on the frozen lake of St. Moritz

-2-

Einzigartigkeit als Markenzeichen

Seit jenem denkwürdigen Wochenende im Jahr 1985 hat sich der Snow Polo World Cup St. Moritz als das weltweit einzige High-Goal-Turnier auf Schnee etabliert und ist aus dem jährlichen Polokalender nicht mehr wegzudenken. Es ist diese unvergleichliche Kombination aus hochklassigem Sport, der atemberaubenden Winterlandschaft und der exklusiven Atmosphäre, die dieses Turnier einzigartig macht und hat ihm einen festen Platz im Herzen der Polo-Community weltweit gesichert hat. Während das Turnier seinen Wurzeln treu geblieben ist, hat es sich gleichzeitig immer wieder neu erfunden, um den hohen Erwartungen der Besucher gerecht zu werden. Das 40. Jubiläum bietet nun die Gelegenheit, sowohl auf die vergangenen Erfolge zurückzublicken als auch einen Blick in die Zukunft des Snow Polo World Cup St. Moritz zu werfen.

«Dieses 40. Jubiläum ist ein unglaublich bedeutender Meilenstein für uns alle» erklärt Gründervater Reto Gaudenzi. «Es ist eine ganz spezielle Gelegenheit, auf die beeindruckende Entwicklung des Turniers zurückzublicken und gleichzeitig die Zukunft des Snow Polo zu feiern. Wir freuen uns sehr, dieses fantastische Happening gemeinsam mit unseren Partnern, Spielern und Besuchern zu erleben.»

Ein Symbol für Engagement und Zusammenarbeit

Neben den hochklassigen Polo-Matches auf dem gefrorenen See können sich die erwarteten rund 25'000 Gäste auf ein aufregendes Spektakel auf dem Spielfeld, ein grosses Get-together im Polo Village und glamouröse Veranstaltungen freuen. Dass das Turnier bereits seit vier Jahrzehnten erfolgreich durchgeführt wird, ist keine Selbstverständlichkeit. Der Snow Polo World Cup St. Moritz ist das Ergebnis eines aussergewöhnlichen Engagements und einer engen Zusammenarbeit zwischen lokalen und regionalen Partnern, zahlreichen Gönnern und Unterstützern sowie internationalen Sponsoren. «Unser Turnier ist nicht nur ein sportliches Highlight, sondern auch ein Symbol für die Leidenschaft und den Teamgeist, die notwendig sind, um ein so hochkarätiges Event auf die Beine zu stellen», so Reto Gaudenzi. «Die enge Zusammenarbeit aller Beteiligten hat es erst ermöglicht, dass wir heute das 40. Jubiläum feiern können.»

Weitere Informationen finden Sie unter www.snowpolo-stmoritz.com.

Hinweis an die Medienschaffenden

Die Online-Akkreditierung für das Turnier 2025 ist geöffnet. Registrieren Sie sich bitte unter <https://www.snowpolo-stmoritz.com/about/accreditation/>

Snow Polo und die Evviva Polo St. Moritz AG

Polo auf Schnee wurde als Weltpremiere erstmals 1985 in St. Moritz gespielt. Seither steht St. Moritz am letzten Januarwochenende immer im Zeichen des Snow Polo World Cups. 2014 haben bekannte Exponenten der Schweizer Polo Szene die Evviva Polo St. Moritz AG gegründet und mit der Gemeinde St. Moritz einen langjährigen Vertrag geschlossen, um so die Fortführung des Snow Polo World Cup St. Moritz nachhaltig zu sichern. Der Verwaltungsrat setzt sich zusammen aus Dr. Piero Dillier (Präsident), Reto Gaudenzi (Gründer, Vizepräsident und CEO) und Arndt Küchel. CFO ist Jürg Reinger. Durchgeführt wird das Turnier in enger Zusammenarbeit mit einem eingespielten Team der See-Infra AG und diversen weiteren lokalen und regionalen Partnern. Weitere Infos unter www.snowpolo-stmoritz.com

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich
T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



FLEXJET



THE KUSNACHT PRACTICE

MACKAGE



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985
TRADITION – CLASS – HOSPITALITY – EMOTIONS! THE SOCIAL HIGHLIGHT OF
ST.MORITZ!



TAOS

24-25-26 JANUARY 2025

on the frozen lake of St. Moritz

-3-

Medienstelle Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler

+41 79 684 88 53

media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz AG

Reto Gaudenzi

+41 79 774 38 27

reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com

Jürg Reinger

+41 79 402 92 75

juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com